
Інформація з інтерв’ю 
https://ukranews.com/ua/inte
rview/2973-zlata-nekrasova-
vpershe-rozpovila-hto-
naspravdi-prychetnyj-do-
rozkradannya-gumanitarnoyi-
dopomogy-u  

  

…як колишній голова БФ мала 
досвід співпраці із 
міжнародними організаціями. 
Тому  з перших днів 
повномасштабного 
вторгнення активізувала з 
ними комунікацію. 
Домовлялася з їхніми 
представниками у Львові, 
Ужгороді, Києві. 
Співпрацювала з ОВА 
Львівської та Закарпатської 
областей, які спрямовували 
значну частину гуманітарної 
допомоги у Запорізьку 
область. Значні обсяги 
допомоги вдалося 
організувати через 
домовленості з урядом 
Польщі. 

 Заперечується Юлією Яцик 
https://zabor.zp.ua/new/byvsh
aya-zamglavy-zaporozhskoy-
oblasti-zlata-nekrasova-snova-
popala-v-skandal  

на той момент існував ризик 
захоплення Запоріжжя. Тому 
було важливо сформувати у 
місті стратегічні запаси 
медикаментів і продуктів 
харчування.   

 

Пусті полиці магазинів, 
зачинені аптеки , відсутність 
основних ліків впродовж 
перших 3 місяців. Як і будь-
якої інформації  про 
стратегічні склади та 
допомоги від ОВА місцевим 
суперечить  цій тезі. 

За домовленістю з 
міжнародними партнерами, я 
знаходилася при завантаженні 
вагонів, які відправлялися на 
Запоріжжя. Їх при мені 
пломбували і відправляли на 
склади Запорізької ОВА, 

 Відповідно, пані Некрасова 
знаходилась за кордоном і 
особисто контролювала 
завантаження. Відповідно, 
володіє повною інформацією 
про об’єми та  номенклатуру 
допомоги. 
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З 1 березня і до 2 квітня 
координацією гуманітарної 
допомоги займалися робоча 
група ОВА, а потім – штаб. 
 Їх очолював заступник голови 
ОВА Руслан Шиханов. За 
наявною у мене інформацією, 
процесами відвантаження зі 
складів ОВА керував один з 
колишніх заступників голови 
ОДА Едуард Гугнін та особи, 
закріплені за складами. 
 
 

 

 
 
Керівництво Штабу та склад  
вчергове змінено: 

 

Розпорядження про 
створення Гуманітарного  
Штабу  від 02.04.2022, а не 
04.04.2022. 

До 4 квітня я формально не 
опікувалася цими питаннями. 

 

З 25.03.2022 Злата Некрасова  
є заступницєю  керівника  
Штабу.   

4 квітня вирішила зібрати 
людей, які впливають на 
громадську думку і 
обговорити ключові питання 
щодо розподілу в області 
гуманітарної допомоги. Того 
самого дня голова ОВА 
призначив мене головою 
гуманітарного штабу і я 
почала офіційно опікуватися 
цим напрямком.   

https://actual.today/hochemo-
pracjuvati-ne-na-100-a-na-200-
zaporizki-volonteri-prosyat-
pokrashhiti-komunikaciju-z-
obladministraciieju/?fbclid=IwA
R2VCufvZTltK1TCCsjQ-
hpQYoETxzdZtIvHPu_AUZPLd6
MVr9IthOAecYI  

Розпорядження про 
створення Гуманітарного  
Штабу  від 02.04.2022, а не 
04.04.2022. 
 
 
12.04.2022 волонтери масово 
скаржились на відсутність 
комунікації з ОВА.  

Ми здійснили інвентаризацію 
усіх вантажів, отриманих на 
склади ОВА і відправлених 
звідти споживачам. Прагнули 
з’ясувати обсяги втрат й 
оптимізувати логістику та 
контроль. Пріоритетними 
критеріями були прозора 
логістика і справедливий 
розподіл товарів. 

 
 

 Крадіжки гуманітарних 
вантажів 06.04.2022 та 
10.04.2022.  
Через кілька діб після 
призначення З.Некрасової  
керівником Гуманітарного 
штабу, почались крадіжки 
гуманітарної допомоги 
рашистами (продукти 
харчування та ліки). При 
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https://zr.zp.ua/2022/04/06/do-
melitopolia-vidpravyly-cherhovyi-
humanitarnyi-konvoi/ 
 
 https://forpost.media/vijna/melitopol-
zalyshyvsia-bez-produktiv-ta-likiv-
okupanty-vykraly-humanitarnu-
dopomohu.html?fbclid=IwAR3rhZRqRP
x02HAx91dqmsQ93ZAaANsdpKqbZFeH
EOHn2I2HN8mdX5cbfQU  

цьому на цей час логістика  
росіян не передбачала 
постачання окупантам їжі, 
води та ліків. Заходило лише 
паливо та БК. Постачання 
гуманітних вантажів  ОВА 
рашистам  відбувалось до 
винесення цього питання у  
відкриту прощену. 

Ми залучили у діяльність 
штабу представника 
правоохоронних органів. На 
усіх засіданнях був присутній 
детектив головного 
підрозділу детективів БЕБ 
України. 

 Інформація у відкритих 
джерелах відсутня. 

Ми затвердили 
«примірники» заявки на 
відвантаження допомоги та 
акту прийому передачі. Там 
мали обов’язково зазначатися 
транспорт, яким 
доставляється гуманітарна 
допомога, і прізвище 
відповідальної особи. 
Місцями розвантаження 
вагонів визначили виключно 
підприємства з під’їзними 
коліями. Ця умова виключала 
корупційний етап додаткового 
перевантаження і 
перевезення, де товар міг 
«загубитися». Таким чином 
забезпечили прозору 
логістику. Завантажували 
вагони надавачі допомоги, а 
розвантажували – на 
офіційному складі ОВА.  
Вхід на ці підприємства і їхні 
склади здійснювали 
виключно за погодженням із 
керівництвом. 

 

 

Алгоритм та форми  
затверджено було  25.03.2022. 
Тобто, ДО призначення пані 
Некрасової керівником 
Гуманітарного Штабу. 
Загалом, форми руху ТМЦ є 
загальними. 
 
 
 
 
Доступ на територію складів  
виключно за погодженням із 
керівництвом Штабу звужує 
коло осіб, причетних до 
зловживань з гуманітарною 
допомогою. 

Загальний алгоритм дій був 
наступним. Певна 
територіальна громада чи 
громадська організація 
зверталася до ОВА із заявкою, 
яку реєстрував загальний 
відділ ОВА. На засіданні штабу 
її розглядали і приймали 
рішення. Якщо воно було 
позитивне, то для 
підприємства, де зберігалися 
вантажі, оформлювали 

 

Алгоритм та форми  
затверджено було  25.03.2022. 
Тобто, ДО призначення пані 
Некрасової керівником 
Гуманітарного Штабу. 
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документи із зазначенням 
номерного знаку автомобіля і 
прізвища водія. 

 
8 квітня ми завершили 
інвентаризацію на трьох 
складах, якими користується 
ОВА, і склали відповідні акти. 

 

02.04.2022 було затверджено 
склад інвентаризаційної 
комісії. 
 
8.04.2022 було  затверджено  
черговий склад 
інвентаризаційної комісії. До 
якого було включено осіб, 
Бойко, Ловчикова, Лимарчука 
та Яримбаша. Доброчесність 
яких у своїх заявах пані 
Некрасова ставить під сумнів і 
діяльність яких перевіряється 
цією комісією. 
 
Голова комісії Марина 
Нотанова з 01.03.2022 була 
членом всіх допоміжних 
органів з гуманітарних питань. 
 
Проведення інвентаризації  
відбувалось впродовж 4 діб? 
 
Точно встановити склад та 
строки проведення 
інвентаризації можна за 
актами перевірки та 
протоколами. 

Перший склад – на Північному 
шосе. Туди, згідно документів 
АТ «Укрзалізниця», доставили 
29 вагонів гуманітарних 
вантажів місткістю 870-1160 
палет. Видаткові накладні 
свідчать про отримання 
споживачами 354 палет. Ще 
380 лишалися на складі. Тобто 
підтверджено обіг 734 палет. 
Натомість інвентаризаційна 
комісія, що вивчала 
документи і фіксувала 

 Збір інформації   проведено в 
різних одиницях виміру. 
Зібрана інформація не 
конкретизована.  Можливі 
вади при складанні 
документів  та обліку товарів 
під час відправлення. Може 
слугувати лише для  
формування попередніх 
висновків. 
Не зрозумілий рівень 
компетенції пані Некрасової 
під час «контролю» за 



фактично наявні палети, 
зазначило відсутність в обліку 
від 136 до 426 палет. 

відвантаженням. Як і 
відсутність облікових даних. 

Окрім того, за документами 
УЗ, для Запорізької ОВА у 
березні 37 вагонів 
гуманітарної допомоги 
розвантажили не на офіційних 
складах ОВА, а – для 
приватних осіб, громадських 
організацій чи народних 
депутатів. У мене немає ані 
інформації щодо долі цих 
вантажів, ані відповідної 
звітності. 

 У березні завезти  гуманітарну 
допомогу можна було лише за 
погодженням і на склади ОВА 
та міських рад. Відповідно, 
саме на них лежить 
відповідальність за 
отримання, облік та 
зберігання. 

ще раз наголошую, обсяги 
зловживань, які виявила моя 
команда, виявилися 
колосальними. 

 

Інвентаризацію проводила 
група під керівництвом пані 
Нотанової. 
Затверджено 2 склади комісії: 
02.04.2022 та 08.04.2022. 
 

 
Не маю права коментувати 
матеріали справи. Зауважу 
лише, що мене викликали на 
допит у статусі свідка. Слідчі 
запросили у мене всю 
документацію, що 
підтверджує складську 
логістику. Ідеться про заявки, 
акти відвантажень та 
результати інвентаризації. 
Знаю, що було оглянуто усі 
склади. До речі, після обшуків 
я перебувала у Запоріжжі. 

 Документація органу влади 
має зберігатись в органі 
влади. 



Я вивезла за кордон сина, 
племінника, ще двох діточок і 
повернулася в Україну. 

У коментарях під постом Юлія 
Яцик написала: 
Sergius Triticum Aestivum 
згодна, не розкрита тема 
виїзду Некрасової 24.02.2022 
року на Закарпаття, а звідти-  
04.03.22 за кордон через 
«Косіно» (БМВ Х7 2021 р.в., 
АР0001РЕ),  
а 06.03.22, повернулась в 
Україну через «Чоп», щоб 
наступного дня  
07.03.22 знову виїхати через 
КПП «Лужанка» вже на 
автомобілі  Мерседес Х клас 
АР7995ВХ, 
а  24.03.22 р.  знову в’їхала в 
Україну через «Лужанку» вже 
пішоходом (бо там 25.03.22 
ордеєн, всє дєла..),  
а 28.03.2022 р. знову виїхала з 
України через п/п «Чоп» 
автомобілем Мерседес Бенс 
С350 КА0079СС.  
То дітей насправді вивозила 
Некрасова чи  автівки? А 
скільки таких виїздів було 
ще… 

 

Я організовувала десятки 
евакуаційних місій з 
окупованих територій, 
спілкувалася щодня із 
сотнями людей. 

11.04.2022   Anna Dubovitskaya 
Dubovitskaya 
В мене обурення, та непорозуміння 
від побаченого до того що насправді 
було зі мною. злата некрасова прям 
ці руки нічого не брали крім дротів з 
поліграфу......  Моя історія: 
Коли були в окупації ми з чоловіком 
намагались дзвонити, писати всюди 
куди можна почіная з поліції 
Василівки до Начальника служб по 
справам дітей Наталия Сиворакша, 
Матвеевой Антонине, всім хто хоть 
якось мог допомогти з євакуаціей та 
коридором до Запоріжжя. 
Відгукнулись тільки участковиц по 
нашої громади Поліцейский Юра,не 
пом'ятаю його прізвища але він до 
останнього брав слухавку і 
супроводжеувал мою родину, як 
правильно виїхати з окупаціі. Десь 
числа 28 мені набрала начальник 
служби по справах дітей ОДА 
Матвеева Антоніна,та дала мені 
номер Злати Некрасовой сказала 
мені дзвонить їй вона знає за нашу 
ситуацію. 
Ну я сразу їй передзвонила, вона 
запевнила що робится все можливо 
по нашої родині, вона начала казати , 
що ми номер один ,щоб вивезти 

В мережі багато подібних 
індивідуальних історій  
мешканців Запорізької області 
про ненадання  їм ОВА 
допомоги. В т.ч. і  у питаннях 
евакуації. 
 
Свідчення очевидців 
ігнорування Старухом та 
Некрасовою евакуації 
мешканців ЗП області; 
зловживань гуманітарною 
допомогою та фальсифікація 
звіту до ОП: 
https://www.facebook.com/inn
usya.zp/posts/31940060675034
20  
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нашу родину.....вона два чі три рази 
брала слухолку ,та співала нам  
робила вигляд ,що праця по нашому 
визволенню кипить..........але потім 
ПРОСТО ЗАНЕСЛА МІЙ НОМЕР В 
ЧОРНИЙ СПИСОК,БО КОЛИ Я 
ДЗВОНИЛА МИТТЄВО ЙШЛИ  ГУДКИ І 
ЦЕ ТІЛЬКИ КОЛИ ТИ У ЧОРНОМУ 
СПИСКИ .Сказати що я була в шоці, ці 
ни сказати нічого, едина нитка надії у 
мене відірвалась.......я була в розпачі, 
я просто не могла повірити що в таке 
врем'я, влада кине,влада 
відмовиться від нас. 
Просто була пустота та стіна сліз, все 
нема с ким решати коридор, нема тій 
надії що влада може нас визволити, 
було куча питань та злість.....Злість за 
те що ця курва ,просто кинула нас, я 
розуміла що зараз не решается 
нічого звичайним шляхом ,но 
кинути.....це занадто. 
Вона ж могла сказати зараз ми не 
можемо визволити вас, зараз 
рішаємо, зараз влада  рішає як це 
буде, можно б було ці зараз 
використовувати  но Некрасова 
пішла зрозумілим їй шляхом.... 

Як Вам вдалося посісти посаду 
другої людини в області, не 
маючи відповідного 
управлінського досвіду? 
 
Мені складно погодитися із 
тезою про відсутність досвіду. 
Як голова благодійного фонду 
я організувала команду, яка 
без титульних спонсорів 
здійснила масштабні проєкти. 

 

Після звільнення Некрасової з 
Глорії там було виявлено на 5 
млн. зловживань. Успішна 
Глорія збанкрутувала та була 
ліквідована.   Дії Некрасової 
під час кримінального 
розслідування не 
досліджувались. 

Вашому штабу закидають 
відсутність публічного 
звітування щодо руху 
гуманітарної допомоги, що 
могло сприяти 
зловживанням… 
 
Публічно оголошувати таку 
інформацію було небезпечно 
через низку причин. 
Насамперед, аби ворог не 
заблокував відправлену на 

Через відсутність звітування і 
будь-якої інформації, 
запоріжці створювали та 
підписували петицію. 
 
 
Масовані обстріли Запоріжжя 
розпочались у вересні.  
 
На час оприлюднення  
інтерв’ю з документами та 

https://www.facebook.com/ph
oto/?fbid=3143077272679648&
set=a.1412243295763063  
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тимчасово окуповані території 
допомогу. З огляду на це ми 
не повідомляли адреси 
центрів видачі там 
гуманітарної допомоги. 
 
Натомість наші склади на 
контрольованій території 
розташовано на площах 
важливих підприємств. Ми 
уникали публічності, аби 
запобігти можливим 
ракетним ударам. Втім, уся 
звітність щодо відвантаженої 
допомоги, а також 
відповідальних осіб на місцях 
є доступною для офіційного 
ознайомлення. 

адресами обстріли Запоріжжя 
тривають.  
 
Дивна позиція замовчувати 
під час спокою та 
оприлюднювати під час 
обстрілів. 

Так само доступна звітність 
щодо пунктів збереження 
стратегічних запасів води, 
продуктів харчування і 
медикаментів у Запоріжжі. Це 
такі собі гуманітарні центри, 
що мали відкритися у випадку 
загострення ситуації. 

 
 
https://zabor.zp.ua/new/zamgl
avy-zaporozhskoy-oblasti-v-
pervyy-den-voyny-vyekhala-iz-
ukrainy-agent-nabu  

Жодної інформації   у 
відкритому доступі немає.  
Як і про наявність таких 
центрів взагалі. 
Про звіти і мови немає. 
 
 

До речі, у перші місяці 
незахищеним верствам 
населення міста роздали 
більш 140 тисяч продуктових 
наборів. 

 

Шевченко  повідомив, що 
перевіркою встановлено 
видачу лише 25 тис. наборів. 
Інші, за його словами, зникли. 
 
Надання гуманітарної 
допомоги здійснювалось 
лише на адресу ВПО. 
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